

姓名：_____ 班別：_____ 日期：_____

單元一：定型觀念

錢包偷竊案

課堂工作紙

在美國的一個城市，一名男子懷疑有人在便利店偷去他的錢包。當時店內有兩名顧客，一名是黑人，另一名是白人。剛巧那天閉路電視系統有故障，無法錄影，不知誰是小偷。但警察來到後卻毫不猶疑地帶走那名黑人回警局問話……

1. 那位警察對哪一個群體產生定型觀念？

2. 你認為該定型觀念的內容是什麼？

3. 根據以上故事，有關黑人的定型觀念是如何形成的呢？

4. 定型觀念在這個故事中有什麼不良後果？



Lesson 1: Stereotype

Wallet theft

In-class worksheet

In an American city, a man lost his wallet in a convenience store and suspected someone has stolen it. There were two customers in the store at that time. One was a Black person while the other was a White person. By coincidence, the surveillance camera did not function properly that day and could not record the crime. When the policeman came, without any hesitation, he brought the black person to police station for questioning.

1. To which group(s) of people did the policeman have stereotypical views?

2. What were the stereotypic views?

3. In the context of this scenario, how did the stereotype(s) come about?

4. Can you think of any negative consequence(s) of stereotyping in this scenario?

